國立清華大學 113 學年度第一學期服務學習課程申請表

填表日期: 2024年06月05日

科號/組別	11310ZY 100246	人數限制			
課程名稱 (中文)	國際學士班服務學習	課程名稱 (英文)	International Bachelor Degree Program (IBP) Service Learning		
單位名稱	國際學士班 International Bachelor Degree Program (IBP)	課程負責人	姓名:林佩錡 (Lin, Pei-chih) 電話:#33256 e-mail:pclin@mx.nthu.edu.tw		
開課時數	服務時數:30 小時 Service hour:30 hours				
上課時間	依照活動單位規劃 According to the activity organizer's plan	上課地點	依照活動單位規劃 According to the activity organizer's plan		
服務時間	依照活動單位規劃 According to the activity 服務地點 organizer's plan		依照活動單位規劃 According to the activity organizer's plan		
課程簡述					

- 1. 本課程僅能提供服務學習時數給本學期修習此課程的學生。
 - This course only provides service learning hours for students enrolled in this course for the current semester.
- 2. 修習本課程的學生須完成一學期 30 小時的服務學習時數。未滿 30 小時則布達課程標準‧超過 30 小時的時數無法保留至其他學期。
 - Students must complete 30 hours of service learning in one semester. Hours less than 30 will not meet the course requirements, and hours beyond 30 cannot be carried over to other semesters.
- 3. 修讀國際學士班服務學習之學生,可選擇下列活動類型完成 30 個學習時數:
 - Students in the International Bachelor Program can choose from the following activities to complete the 30 service learning hours:
 - a) 為國際學士班主辦之活動,如中秋節等節慶、研究所申請講座、職能講座、學長姐回娘家等活動。
 Organizing activities for the International Bachelor Program, such as Mid-Autumn Festival celebrations, graduate school application workshops, career seminars, and alumni events.
 - b) 作為國際學士班系學會正式成員‧提供國際學士班學生服務。

 Serving as an official member of the International Bachelor Program student association, providing services to other students in the program.
 - c) 為國際學士班招生宣傳付出貢獻與努力·如以國際學士班為主題拍攝宣傳影片、參加國外教育展宣傳國際學士班、蒐集各國高中招生相關資訊等。
 - Contributing to the promotion of the International Bachelor Program, such as creating promotional videos, participating in international education fairs, or gathering high school recruitment information from various countries.
 - d) 其他已國際學士班為主之活動或規劃,詳情請詢問助教或課程負責人。

Other activities or plans focused on the International Bachelor Program. For details, please consult the teaching assistant or course coordinator.

4. 對於本課程相關規定上有疑問的同學‧歡迎至來信詢問助教或課程負責人。

If you have any questions about the course rules, please feel free to email the teaching assistant or course coordinator.

課程大綱

一、課程目標

1. 除提供外籍生透過在地服務之體驗達成瞭解台灣文化之機會·並藉此促進本地生與外籍生在交流時拓展國際 視野。

To provide opportunities for international students to experience providing service to local people and enhance their relationship with Taiwanese and understand Taiwanese culture.

- 2. 藉由服務學習,鼓勵學生能夠成為主動的學習者,並帶著積極開放的心胸學習。
 To motivate students to become active learners with an open-minded attitude through Service Learning.
- 3. 藉由參與校內演講或校外參訪活動,提供學生課堂外的知識與刺激,並為學生將來進入職場做準備。
 To provide knowledge and stimulus outside the classroom by attending speeches or participating in corporation visiting for career preparation.

二、 實施方式

課堂教學、體驗活動、服務活動、經驗分享等。

In-class learning, experiential activities, service activities, experience sharing, and etc.

三、課程進度

學習 Learning					
日期	時間	地點	內容	備註	
Date	Time	Location	Торіс	Postscript	
9月 12月 Sep. to Dec.	09:00 20:00	依照活動單位 規劃 According to the activity organizer's plan	依照活動單位規劃 According to the activity organizer's plan		
服務 Service Providing					
日期	時間	地點	內容	備註	
Date	Time	Location	Торіс	Postscript	
9月 12月 Sep. to Dec.	09:00 20:00	依照活動單位 規劃 According to the activity organizer's plan	依照活動單位規劃 According to the activity organizer's plan		

四、合作機構說明

無 N/A

五、成績評量方式

依照活動單位規劃

依照活動單位規劃 According to the activity organizer's plan